



北京第二外国语学院学报

JOURNAL OF BEIJING INTERNATIONAL STUDIES UNIVERSITY

标题, 作者, 摘要, 关键词

GO

北京第二外国语学院学报 (http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb)  2014


2018年12月03日 星期一


(http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/article/showTenYearVolumnDetail.do?nian=2014), **Vol. 36**

(http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/article/showTenYearVolumnDetail.do?nian=2014)  Issue (10)

(http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/volumn/volumn_2.shtml): 71-

外语教学研究


(http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/abstract/abstract252.shtml)


(http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/abstract/abstract64.shtml)

论英语专业技能课程与思辨的关系

李美霞

北京第二外国语学院英语学院 北京 100024

On the Relationship between Chinese English Majors' Skills Training Courses and Critical Thinking

Li Meixia

School of English Language, Literature and Culture , Beijing International Studies University ,
Beijing 100024 , China

全文: PDF(1486 KB)

摘要: 本文从多层次入手,以符号学理论、认知神经理论、教育学理论等为理论基础,论述了英语专业技能课程与思辨之间的关系。研究揭示,英语专业技能课程与思辨在其所属的层次、培养目标、大脑皮层区域、教授的具体操作办法、所需的学科知识以及知识结构和认知分类等方面都存在着差异。研究进一步指出,仅依靠英语专业技能课程很难培养出具有思辨能力的人才。反之,若只强调思辨能力的培养,忽略英语专业技能的学习,英语专业大学生对技能的掌握也势必会受到影响。因此,只有采取以思辨为导向的英语专业技能课程教学,并辅之以良好的学校生态系统,我们才能理顺英语专业技能课程与思辨能力培养的关系,也才有可能培养出既具有专业技能知识,又具有思辨能力或创新意识的人才。

关键词: 英语专业; 技能课程; 思辨

Abstract: This article, from the multi-layered perspective and situating itself within the domain of semiotics, cognitive-neuro science and education, discusses the relationship between Chinese English majors' skills training courses and critical thinking. The survey indicates that Chinese English majors' skills training courses differentiate itself from critical thinking in terms of the levels they are situated on, the training objective, the positions in cerebral cortical regions, the specific teaching procedure, the disciplinary knowledge, the structure of knowledge and the categories of cognition. The study also finds that by only relying upon skills training courses it is hard for us to nourish talents with critical thinking and critical thinking skills. On the other hand, if we only focus on the training of critical thinking, neglecting the learning of skills training courses, students will not have a good command of English skills. Thus, unless we adopt the critical thinking -oriented approach in our English skills training courses, we can straighten out the relationship between Chinese English majors' skills training courses and critical thinking, and step by step produce talents with both professional skills knowledge and critical thinking skills or creative awareness.

Key words: English majors skills training courses critical thinking

收稿日期: 2014-05-26 **出版日期:** 2018-03-20

基金资助: 本研究受全国教育科学规划“十二五”规划与2011年度教育部重点课题“高校英语专业技能课程与思辨能力培养研究”(GPA115057)、北京第二外国语学院理论语言学和应用语言学基地、北京市促进人才培养综合改革项目——语用的认知神经研究(391002/002)项目支持。

作者简介: 李美霞,女,研究方向:语义学、认知语言学、语篇语言学、语料库语言学、功能语言学及外语教育。

服务

- 把本文推荐给朋友
- 加入引用管理器
- E-mail Alert (http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/alert/showAlertInfo.do)

作者相关文章

□ 李美霞

引用本文:

李美霞. 论英语专业技能课程与思辨的关系[J]. 北京第二外国语学院学报, 2014, 36(10): 71-.

Li Meixia. On the Relationship between Chinese English Majors' Skills Training Courses and Critical Thinking. Journal of Beijing International Studies University, 2014, 36(10): 71-.

链接本文:

http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/ (http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/) 或 http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/Y2014/V36/I10/71 (http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/Y2014/V36/I10/71)

版权所有 © 北京第二外国语学院学报

地址: 北京市朝阳区定福庄南里1号 邮编: 100024

电话: 010-65778734 传真: 010-65778734 邮箱: flexuebao@126.com

本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发

51La (<https://www.51.la/?comId=16369476>)